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 : الملخص

تهدف هذه الدراسة إلى إبراز مدى مساهمة القنوات التلفزيونية الخاصة في نقل مجريات الحراك 
وتمحورت مشكلة الدراسة في الدور الذي لعبته قناة البلاد في تغطية أخبار  -أنموذجا-البلاد  قناةالشعبي 

 .الحراك كأبرز القضايا السياسية الراهنة في البلاد
تندرج هذه الدراسة ضمن الدراسات الوصفية وتم الإعتماد على المسح بالعينة لصحفيي قناة البلاد  -

مفردة، كما تم الإعتماد  11وتحديدا لمفردات العينة فقد إخترنا نوع العينة القصدية وتكونت من 
ستمارة الإستبيان كأداة لجمع البيانات كما وتم تقسيم الإستمارة إل  .محاور 5ى على المقابلة وا 

وقد أسفرت نتائج الدراسة على أن قناة البلاد لعبت دورا بارزا ومحوريا في تغطية أخبار ومطالب  -
 .الحراك

ساهمت قناة البلاد في تغطية الحراك الشعبي من خلال توظيفها للقوالب والأنواع الإخبارية من  -
 .تقارير وأسلوب النقل المباشر لنقل مجريات الحراك

 .مراسلي قناة البلاد تجربة تغطية أخبار الحراك بأنها تجربة ناجحةو  يقيم صحفيي  -
  .يواجه صحفيي قناة البلاد عراقيل سياسية، مهنية، مالية، إدارية أثناء تغطية الحراك الشعبي -

 .يالشعب الحراك-الإخبارية التغطية-الخاصة الجزائرية القنوات التلفزيونية: الكلمات المفتاحية

Summary: 

 The purpose of this study is to highlight the contribution of private television channels to the 

transmission of popular traffic - Elbilad channel model - and to focus the study on the role 

played by Elbilad channel in the coverage of traffic news, Elbilad most prominent current 

political issues. - This study is part of the descriptive studies. The sample survey of the 

journalists of Elbilad channel was based on the specific vocabulary of the sample. The sample 

was selected and consisted of individual 30. The interview and questionnaire form were also 

used as a tool for data collection and the form was divided into 5 axes. The results of the study 

showed that the Elbilad channel played a prominent and pivotal role in covering news and 

demands for mobility. - Elbilad channel has contributed to the coverage of popular mobility 

through its use of moulds and news types of reports and the mode of direct transmission of 

traffic. - Journalists and reporters of Elbilad Channel are conducting a news coverage 

experiment. 


